
 

 
 

 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ  
VALNÉ HROMADY SVAZU PRŮMYSLU A DOPRAVY ČESKÉ REPUBLIKY 
DNE 10. ČERVNA 2025 OD 13.00 HODIN 

Místo konání: kulturní centrum TRISIA a.s. v Třinci 

Přítomni a omluveni: dle prezenční listiny 

Výsledky hlasování jsou zaznamenány v protokolu mandátové komise. Protokol je k nahlédnutí 
v sekretariátu Svazu průmyslu a dopravy České republiky (dále také „SP ČR“ nebo „Svaz“). 

1) ZAHÁJENÍ 

V úvodu valné hromady shlédli účastníci video zachycující Setkání špiček českého byznysu, akci, 
kterou Svaz uspořádal v květnu na Občanské plovárně v Praze.  

Jednání valné hromady Svazu průmyslu a dopravy ČR zahájil Daniel Urban, generální ředitel Svazu. 
Valná hromada se konala za laskavé podpory společnosti TŘINECKÉ ŽELEZÁRNY a.s.  

Valnou hromadu tvořilo podle Stanov SP ČR 75 mandátů, 33 delegátů kolektivních členů a 
42 delegátů individuálních členů. Podle prezence bylo v době zahájení přítomno 60 mandátů, 
valná hromada byla usnášeníschopná.  

Valnou hromadu uvítal v Třinci první místopředseda představenstva TŘINECKÉ ŽELEZÁRNY a.s. 
Tomáš Gajdzica. Představil TŘINECKÉ ŽELEZÁRNY a.s., která v loňském roce oslavila 185. výročí a je 
již jediným výrobcem oceli s primární výrobou v ČR.  

Projekt CirkArena, výzkumně-vývojové centrum pro cirkulární ekonomiku, představil valné 
hromadě Jakub Švrček. Konsorcium projektu tvoří 12 partnerů a zaměstnává dnes více než 100 
výzkumných pracovníků. 

2) VOLBA ORGÁNŮ VALNÉ HROMADY A SCHVÁLENÍ PROGRAMU VALNÉ HROMADY 

Představenstvo SP ČR navrhlo valné hromadě složení komisí, ověřovatele zápisu a předsedajícího 
valné hromady: 

Mandátová komise: Petr Holica, Jan Prokš, Pavel Sobotka 

Návrhová komise: Bohuslav Čížek, František Chaloupecký, Bohdan Wojnar 

Ověřovatelé zápisu: Ernest Ištvánfy, Jiří Nekovář 

Předsedající valné hromady: Kateřina Kupková 

Návrh programu jednání: 
1) Zahájení 
2) Volba orgánů valné hromady a schválení programu valné hromady 
3) Zpráva představenstva o činnosti SP ČR 
4) Zpráva dozorčí rady SP ČR 
5) Výsledek hospodaření SP ČR za rok 2024 
6) Schválení kooptace člena představenstva a člena dozorčí rady 
7) Schválení čestného členství  
8) Usnesení 

Závěr:  Valná hromada Svazu průmyslu a dopravy České republiky schválila výše uvedené složení 
komisí, dva ověřovatele zápisu, předsedající valné hromady Kateřinu Kupkovou a 
navržený program jednání.  
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3) ZPRÁVA PŘEDSTAVENSTVA O ČINNOSTI SP ČR 

Valná hromada shlédla video ze setkání účastníků podnikatelských misí, které Svaz již tradičně 
pořádá začátkem roku. 

V úvodu svého vystoupení prezident Svazu průmyslu a dopravy České republiky Jan Rafaj přivítal 
delegáty v ocelovém srdci ČR a poděkoval společnosti TŘINECKÉ ŽELEZÁRNY za možnost uspořádat 
valnou hromadu v Třinci. Ve svém vystoupení uvedl: 

 V dubnu zaznamenal český průmysl nejrychlejší růst za poslední dva roky. Je to společný 
výsledek, za který patří poděkování nám všem.  

 Výroky a zásadní ekonomické kroky Donalda Trumpa rozkolísaly světové trhy a donutily nás 
zamyslet se také nad obranou a bezpečností Evropy. SP ČR je do debaty o připravenosti, 
odolnosti a obraně zapojen. Prezident Rafaj se spolu s vybranými zástupci českého obranného 
průmyslu zúčastní v předvečer Summitu NATO v Haagu akce Defence Captains of Industry. 

 Deklarace BusinessEurope, konfederace evropského podnikání, přijatá v květnu v Kodani, na 
jejímž znění se SP ČR podílel, obsahuje 8 klíčových bodů: 

 jednat jednotně a prosazovat ambiciózní mezinárodní obchodní politiku, 

 okamžitě uvést do praxe novou strategii pro jednotný trh s cílem odstranit přeshraniční 
regulační překážky, 

 přijmout další opatření ke snížení nákladů na energie a dekarbonizaci při současné 
podpoře konkurenceschopnosti průmyslu, 

 zajistit zjednodušení požadavků na reporting a regulace, 

 prosazovat ambiciózní politiku výzkumu a inovací, 

 zajistit, aby sociální politika EU přispívala ke zvyšování konkurenceschopnosti a řešila 
nedostatek kvalifikované pracovní síly, 

 zajistit bezpečnost, obranu a odolnost Evropy, 

 připravit cestu pro efektivní víceletý finanční rámec (MFF), který podpoří projekty s 
vysokým dopadem. 

 Výsledkem našeho aktivního zapojení do práce BusinessEurope byla účast SP ČR na večeři 
s předsedkyní Evropské komise Ursulou von der Leyen dne 6. 6. 2025. J. Rafaj měl možnost zde 
představit klíčové priority českého byznysu. Jednání ukázalo, že předsedkyně EK bere velmi 
vážně Draghiho zprávu o konkurenceschopnosti Evropy a vnímá nutnost zásadních změn, které 
je třeba udělat velmi rychle. Bohužel ale na evropské úrovni chybí větší jednota v byznysových 
aktivitách. Diskutovala se také situace v návaznosti na vývoj cel. Naším společným cílem je mít 
s USA dobré obchodní vztahy. 

 Svaz je v letošním roce velmi aktivní: 

 začátkem roku jsme vydali dokument Priority českého byznysu, které jsme představili 
českým europoslancům a českým úředníkům v EK, 

 v květnu jsme zpracovali 12 konkrétních kroků k posílení konkurenceschopnosti českého 
a evropského byznysu, 

 pro sněmovní volby jsme připravili priority, které jsme projednali se všemi politickými 
stranami, u kterých průzkumy předpokládají zvolení do Poslanecké sněmovny. Priority 
jsme zpracovali způsobem, jak se formulují programová prohlášení politických stran.  

 máme za sebou celou řadu podnikatelských misí a další nás čekají, 

 postupně navštěvujeme kraje a setkáváme se s firmami a krajskými samosprávami, 

 SP ČR podporuje výstavbu nových jaderných bloků a usiluje o co největší zapojení 
českých firem a výzkumných center, 



3 

 budeme pokračovat v aktivitách, jako bylo Setkání špiček českého byznysu na Občanské 
plovárně, projekt Klíč ke světu ve spolupráci s Evou Pavlovou nebo konference k VaV, 

 SP ČR byl v letošním roce opět zapojen do konference Česko na křižovatce. Spolu 
s dalšími partnery jsme prezentovali témata, na kterých je celková shoda byznysu.  

J. Rafaj poděkoval všem zaměstnancům Svazu za jejich nasazení a osobní podíl na jeho činnosti. 
Svaz je mimořádný tím, že nabízí komplexní škálu služeb a podpory pro české podniky. Již 35 let 
stojí po boku českého byznysu a v této podpoře bude v dalších letech pokračovat. 

Diskuse: 

 Leo Doseděl, předseda Svazu českých a moravských výrobních družstev, se zeptal na možnosti 
komisaře Síkely ve vztahu k českým podnikatelům. 

 J. Rafaj reagoval, že J. Síkela získal ekonomické portfolio, které propojuje obchod, 
rozvojovou politiku, geopolitické vztahy a bezpečnost. Má k dispozici několik nástrojů a 
dotačních rámců, které mohou české podniky využít. Potenciál pro spolupráci je obrovský. 

 R. Špicar doplnil, že jsme se s komisařem Síkelou setkali za účasti firem k tématu Global 
Gateway. EU se snaží propojit humanitární pomoc s podporou svých ekonomických zájmů 
zejména ve třetích zemích. To otevírá nové příležitosti i pro české firmy, které tak budou 
moci snáze vstupovat na tyto trhy. Máme připraveno několik pilotních projektů, na kterých 
otestujeme spolupráci, a získané know-how následně předáme členské základně.  

V době hlasování o zprávě představenstva o činnosti SP ČR bylo přítomno 63 mandátů. 

Závěr: Valná hromada Svazu průmyslu a dopravy České republiky schválila Zprávu 
představenstva o činnosti Svazu průmyslu a dopravy České republiky za období duben 
2024 – duben 2025. 

4) ZPRÁVA DOZORČÍ RADY SP ČR 

Ivan Souček, místopředseda dozorčí rady SP ČR, komentoval předloženou zprávu dozorčí rady. 
Dozorčí rada pracovala od minulé valné hromady ve složení: Zdeněk Musil - předseda DR, Roman 
Schiffer – 1. místopředseda DR, Richard Vidlička – 2. místopředseda DR (rezignoval v prosinci 
2024), Ivan Souček – člen DR, Ernest Ištvánfy – člen DR a Soňa van Deelenová – kooptovaná 
v květnu 2025. Od minulé valné hromady Svazu proběhla dvě jednání prezenční formou včetně 
možnosti připojení online. 

Dozorčí rada se zabývala: 

 Hospodařením za rok 2024 a výrokem auditora 

Rozpočet na r. 2024 byl schválený jako vyrovnaný ve výši 100 mil. Kč. Konečný pozitivní 
výsledek za minulý rok ve výši cca 2.990 tisíc Kč je výrazně lepší než plán. Důvodem je 
kombinace nižších nákladů a lepších výnosů z některých aktivit Svazu, i když celkové výnosy 
byly nižší. 

Zpráva nezávislého auditora ze dne 14. 5. 2025 potvrdila, že „účetní závěrka podává věrný a 
poctivý obraz aktiv a pasiv Svazu průmyslu a dopravy České republiky k 31. 12. 2024 a nákladů 
a výnosů a výsledku jeho hospodaření za rok končící 31. 12. 2024 v souladu s českými účetními 
předpisy“.  

 Plněním rozpočtu a výhledem na rok 2025 

Dozorčí rada konstatovala, že hospodaření Svazu se v období 1-3/2025 vyvíjelo s přebytkem, 
což je ovlivněno zejména úhradou členských příspěvků. Rozpočet na rok 2025 byl schválen s 
deficitem ve výši 951 tisíc Kč, s výnosy a náklady ve výši 90 mil. Kč. Dozorčí rada byla 
informována o tom, že nejsou známy žádné skutečnosti, které by negativně ovlivnily očekávaný 
vývoj hospodaření v r. 2025. Dozorčí rada konstatovala, že finanční rezervy Svazu jsou zatím 
dostatečné a fungování Svazu není v krátkodobém výhledu ohroženo.  
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 Vývojem členské základny a platební kázní  

Zejména díky akviziční činnosti zaměstnanců Svazu bylo v r. 2024 přijato 32 nových 
individuálních členů, 1 kolektivní člen a 2 pozorovatelé. Členství ukončilo 13 individuálních 
členů, 5 kolektivních členů a skončilo roční období 1 pozorovatele. 

V roce 2025 bylo přijato 29 individuálních členů, 2 pozorovatelé a byla uzavřena nová smlouva 
s 1 partnerem. Členství ukončili 4 individuální členové. 

K 5. 5. 2025 měl Svaz 203 individuálních členů, 33 kolektivních členů a 4 pozorovatele. Členský 
příspěvek v r. 2025 mělo nahlášeno a vyfakturováno 23 kolektivních členů, z nichž bylo 
uhrazeno 83 %. Ze 137 vyfakturovaných členských příspěvků individuálních členů bylo 
uhrazeno 74 %. Dozorčí rada doporučila nadále věnovat zvýšenou pozornost dodržování 
termínů vyplývajících z platebního řádu a neposkytovat výjimky pro plnění členských 
povinností. 

Dozorčí rada konstatovala, že za rok 2023 již SP ČR neeviduje žádné neuhrazené pohledávky za 
členské příspěvky. Za rok 2024 zbývá k úhradě celkem 102.500 Kč.  

 Další kontrolní činností 

Dozorčí rada konstatovala, že usnesení z podzimní valné hromady SP ČR byla plněna a při 
kontrole dalších činností nebyly shledány nedostatky. Dozorčí rada konstatovala, že jednání i 
rozhodování představenstva a sekretariátu SP ČR v roce 2024 probíhala v souladu se stanovami 
SP ČR, jednacím řádem představenstva a obecně platnými zákonnými předpisy ČR. 

Dozorčí rada doporučila valné hromadě schválit hospodářský výsledek SP ČR za rok 2024 a 
vykázaný zisk zúčtovat na účet nerozděleného zisku z minulých let. 

Závěr: Valná hromada Svazu průmyslu a dopravy České republiky vzala na vědomí zprávu 
dozorčí rady. 

5) VÝSLEDEK HOSPODAŘENÍ SP ČR ZA ROK 2024 

Generální ředitel SP ČR Daniel Urban uvedl, že auditovaný hospodářský výsledek SP ČR za r. 2024 
je ve výši 2.990.432 Kč. Výsledek je výrazně lepší, než jsme prezentovali na podzimní valné 
hromadě konané v Praze. Původní odhad byl ovlivněný některými položkami, které se zaúčtovaly 
později. 

Důvodem lepšího hospodářského výsledku v r. 2024 jsou vyšší výnosy z některých aktivit Svazu, 
jako jsou podnikatelské mise, mnohem lepší výběr členských příspěvků a vyšší příjmy z úroků. 
Zároveň se díky úsporným opatřením podařilo snížit náklady. Poděkování patří také Partnerům 
Svazu, kterými jsou ČEZ, a. s. a T-Mobile Czech Republic a.s. 

D. Urban požádal valnou hromadu, aby schválila výsledek hospodaření SP ČR za rok 2024 a 
zúčtování zisku ve výši 2.990.432 Kč na účet Nerozdělený zisk, neuhrazená ztráta z minulých let. 

Diskuse: 

 Lenka Kaška ze spol. Pfizer se zeptala, jakou část rozpočtu tvoří granty, dotace, norské fondy 
nebo jiné zdroje a zda chceme jejich podíl do budoucna zvýšit. 

 D. Urban reagoval, že příjmy z projektů nyní tvoří asi 40 % rozpočtu. Projekty jsou 
dvousečná zbraň, protože výnosy z nich nejsou jisté, dokud peníze nejsou na účtu. Protože 
plníme roli sociálního partnera, zůstanou projekty jednou z aktivit Svazu. Do budoucna  
bude jejich podíl podobný nebo nižší.  

 J. Rafaj doplnil, že SP ČR má tři druhy financování 

 členské příspěvky, 

 dotační tituly, na kterých nechceme být závislí, ale využíváme je pro nejrůznější 
projekty, průzkumy a analýzy trhu, 

 prodej služeb. 
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Závěr: Valná hromada Svazu průmyslu a dopravy České republiky schválila výsledek 
hospodaření SP ČR za rok 2024 a zúčtování zisku ve výši 2.990.432 Kč na účet 
Nerozdělený zisk, neuhrazená ztráta z minulých let. 

6) SCHVÁLENÍ KOOPTACE ČLENA PŘEDSTAVENSTVA A ČLENA DOZORČÍ RADY 

S účinností od 1. 1. 2025 odstoupil z funkce člena představenstva Tomasz Wiatrak. Na toto 
uvolněné místo představenstvo na svém jednání dne 11. 3. 2025 kooptovalo Milana Brejchala, 
člena představenstva ORLEN Unipetrol a.s. 

Hlasováním valná hromada potvrdila Milana Brejchala ve funkci člena představenstva SP ČR. 
M. Brejchal poděkoval valné hromadě za schválení. Informoval, že v nejbližší době převezme 
vedení ET pro dekarbonizaci a těší se na spolupráci.  

K datu 31. 12. 2024 odstoupil z funkce člena, resp. místopředsedy, dozorčí rady SP ČR 
Richard Vidlička. Na toto uvolněné místo dozorčí rada na svém jednání dne 13. 5. 2025 kooptovala 
generální ředitelku Svazu českých a moravských výrobních družstev, Soňu van Deelenovou. 

Hlasováním valná hromada potvrdila Soňu van Deelenovou ve funkci členky dozorčí rady SP ČR. 
Soňa van Deelenová poděkovala valné hromadě za důvěru a dodala, že se těší na spolupráci.  

Závěr:  Valná hromada Svazu průmyslu a dopravy České republiky schválila 
Ing. Milana Brejchala, MBA členem představenstva Svazu průmyslu a dopravy České 
republiky a Ing. Soňu van Deelenovou členem dozorčí rady Svazu průmyslu a dopravy 
České republiky.  

7) SCHVÁLENÍ ČESTNÉHO ČLENSTVÍ  

Prezident Jan Rafaj seznámil valnou hromadu s návrhem představenstva udělit čestné členství 
v SP ČR Dagmar Kuchtové za její více než třicetiletou činnost pro Svaz průmyslu a dopravy ČR. 

Závěr:  Valná hromada Svazu průmyslu a dopravy České republiky schválila 
Ing. Dagmar Kuchtovou čestným členem Svazu průmyslu a dopravy České republiky. 

8) USNESENÍ 

S návrhem usnesení z jednání valné hromady seznámil valnou hromadu za návrhovou komisi 
Bohuslav Čížek. 

Závěr: Valná hromada Svazu průmyslu a dopravy České republiky schválila usnesení z jednání 
valné hromady. 

 

Předsedající valné hromady Kateřina Kupková poděkovala všem za účast a akciové společnosti 
TŘINECKÉ ŽELEZÁRNY za její pohostinnost v Třinci.  

Prezident SP ČR Jan Rafaj závěrem uvedl, že pro Svaz jsou důležitá kvalitní partnerství a přátelství i 
s dalšími organizacemi jako je Hospodářská komora ČR, se kterou SP ČR úzce spolupracuje. Dále 
informoval, že představenstvo plánuje uskutečnit podzimní valnou hromadu jinou formou než 
prezenčně. Ujistil všechny zúčastněné, že Svaz průmyslu a dopravy ČR je na straně českého byznysu, je 
otevřený komunikaci a je připravený pomoci. Popřál všem hodně zdraví, sil, moudrosti, skvělých 
nápadů a úspěchů do další práce. 

Zapsala: Petra Ježková 

Za správnost ověřovatelé zápisu: 
Ernest Ištvánfy  
Jiří Nekovář 


